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Příjezd 

Vyřizování dokumentů není nijak náročné, pro vycestování je potřeba pouze občanský průkaz. 

Letenku jsem si kupovala hned po obdržení Card of acceptance 2 měsíce před odletem. Letěla jsem 

z Bratistavy do Málagy se společností Ryanair, let trvá něco málo přes 3 hodiny. Do Granady jsem se 

dostala dálkovým autobusem společnosti Alsa, tahne cesta trvala necelé 2 hodiny. 

Ačkoli jsem byla v kontaktu s mojí CP už od chvíle, kdy jsem se dozvěděla, že pojedu do Granady, 

teprve týden před odletem mi napsala, že mě nemůže vyzvednout na nádraží, takže jsem se jen 

s pomocí zaslaných instrukcí musela sama dostat na ubytování.  

Ubytování 

Spolu s dalšími deseti studenty jsme bydleli ve dvou bytech v malé studentské ubytovně. V každém 

bytě byla společná koupelna a lednice, 4 pokoje pro jednoho a 1 pokoj pro dva. Kuchyně a pračka 

byla společná pro celou ubytovnu na terase. Bydleli jsme v centru města, do nemocnice to bylo 5 

minut chůze, o ulici dál byl supermarket, zastávka MHD. 

Majitelka ubytovny měla hned vedle malý bar, kde jsme se stravovali. Měli jsme každý den dvě jídla – 

snídani, to bylo většinou nějaké sladké pečivo, káva a džus, a večeři. Na večeři jsme mívali dva chody 

– salát a hlavní jídlo.  

Naše paní domácí neuměla anglicky ani slovo, všechno jsme museli řešit španělsky. Není to ale žádná 

výjimka, místní obecně nepoužívají jiný než svůj rodný jazyk. 

Stáž 

Dva měsíce jsem počítala s tím, že stáž strávím na rehabilitacích, necelý týden před odletem, jsem ale 

obdržela mail s tím, že kvůli reorganizaci v nemocnici musím nastoupit na pediatrii.  

Můj školitel neuměl anglicky, proto mě předal mladému doktorovi, se kterým jsem strávila týden na 

neonatologii. Pak jsem byla většinu času na urgentu, pár dní jsem byla i na klinice, většinou se tam 

našel někdo, s kým se dalo domluvit i anglicky. Veškerý personál byl velmi vstřícný, všichni se mi 

snažili všemožně pomoct a vysvětlit jednotlivé případy. 

V Granadě je několik nemocnic a přes léto tam není, hlavně na urgentu, moc pacientů. I přesto jsem 

měla možnost vidět i pacienty s poměrně vzácnými onemocněními. 

Vybavení nemocnice, ve které jsem stážovala, bylo docela zastaralé, a přestože jsem byla na pediatrii, 

zdálo se mi dost strohé. Také v ní neměli laboratoř, vzorky se nosili do sousední nemocnice a na 

všechny výsledky se neúměrně dlouho čekalo. 

Město 

Granada je jedno z nejkrásnějších měst ve Španělsku, které je známé hlavně díky paláci Alhambra. Má 

ale také krásné historické centrum zvané Albaicín, kde je spousta kostelíků, terasovitých domků a 

díky klukům z místní IFMSA jsme se dozvěděli spoustu legend, které se k jednotlivým místům vážou. 



Jako v každém jiném městě ve Španělsku, je i v Granadě fenomenální katedrála a spousta parků, 

které spíš připomínají květnou zahradu. 

Je tu i část zvaná Sacramonte, kterou obývají tamní Cikáni, skoro každý večer tu zní hudba a tančí se 

flamengo. Patří k nejméně bezpečným částem města. 

Cestování 

Cestování po Španělsku je docela drahé, nejlevnější je cestování autobusem a to za předpokladu, že si 

jízdenku koupíte na nádraží, ne přes internet. S ostatními studenty jsme cestovali každý víkend, 

navštívili jsme přímořská města Salobreňa a Almuňecar, vyrazili jsme na velkou slavnost, tvz. feriu do 

Málagy, jeli jsme i do vzdálenějších měst - Sevilly a Cordoby.  

Některé výlety jsme podnikli s členy místní pobočky, jiné aktivity, jsme podnikali sami. 

Kluci z IFMSA Granada za námi pravidelně chodili, užívali si s námi párty, seznamovali nás s městem, 

zapojili se do National food and drink party a celkově se nám věnovali opravdu celý měsíc. 

Certifikát a jiné dokumenty 

Certifikát zatím nemám, ačkoli jsem požadovanou docházku splnila, kvůli nefungující databázi jsem se 

k němu nedostala. Situaci řeším v tamním LEO, ale vzhledem k laxnímu přístupu Španělů ke všemu se 

obávám, že to bude trvat ještě dlouho. 

Celkové zhodnocení 

Stáž hodnotím velmi kladně, byla to hlavně skvělá zkušenost, zjistila jsem, že se můžu spolehnout 

sama na sebe. Poznala jsem skvělé lidi a v celkově uvolněné jsem i já dokázala zvolnit a celou stáž si 

užít.  

Jako negativní hodnotím zmatky v organizaci mé stáže, do poslední chvíle jsem nevěděla kam 

nastoupím. 

 


